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Verbatim Transcript of Combatant Status Review Tribnnal Hearing for ISN 10020

OPENING

PRESIDENT:

RECORDER:

RECORDER:

PRESIDENT:

RECORDER:

PRESIDENT:

RECORDER:

REPORTER:

PRESIDENT:

RECORDER:

RECORDER:

PRESIDENT:

DETAINEE:

This hearing shall come to order.

This Tribunal is being conducted at 08:42 on 15 April 2007 on board U.S.
Naval Base Guantanarno Bay, Cuba. The following personnel are present:
Colonel United States Air Force, President,
Commander United States Navy, Member,
Lieutenant Colonel United States Air Force, Member,
Major United States Air Force, Personal Representative,
Sergeant First Class United States Army, Reporter,
Major_United States Air Force, Recorder.
Lieutenant Colonel_is the Judge Advocate member ofthe Tribunal.

OATH SESSION 1

All rise.

The Recorder will be sworn. Do you, Major- swear or affirm
that you will faithfully perform the duties as~signed in this
Tribunal, so help you God?

I do.

The Reporter will now be sworn. The Recorder will administer the oath.

Do you, Sergeant First Class swear that you will faithfully
discharge your duties as Reporter assigned in this Tribunal, so help you
God?

[ do.

We'll take a brief recess while the Detainee is brought into the room.

The time is 08:43 on IS Apri12007. This Tribunal is now in recess. All
rise. [All personnel depart the room.]

CONVENING AUTHORITY

[All personnel return into the room at 08:48.] All rise.

This hearing will come to order. You may be seated. Good morning.

Good morning. How are you guys doing?
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PRESIDENT:

PRESIDENT:

RECORDER:

MEMBERS:

PRESIDENT:

RECORDER:

Very good, fine, thank you. This Tribunal is convened by order of the
Director, Combatant Status Review Tribunals under the provisions of his
Order of 12 February 2007. This Tribunal will determine whether you meet
the criteria to be designated as an enemy combatant against the United
States or its coalition partners or otherwise meets the criteria to be
designated as an enemy combatant.

OATH SESSION 2

The members of this Tribunal shall now be sworn. All rise.

Do you swear that you will faithfully perform your duties as a member of
this Tribunal; that you will impartially examine and inquire into the matter
now before you according to your conscience, and the laws and regulations
provided; that you will make such findings of fact and conclusions as are
supported by the evidence presented; that in determining those facts, you
will use your professional knowledge, best judgment, and common sense;
and that you will make such findings as are appropriate according to the best
of your understanding of the rules, regulations, and laws governing this
proceeding, and guided by your concept ofjustice, so help you God?

I do.

. The Recorder will now administer the oath to the Personal Representative.

Do you affirm that you will faithfully perform the duties of Personal
Representative in this Tribunal?

PERSONAL REP: I do.

PRESIDENT: Please be seated. The Recorder and Reporter, have previously been sworn.
Mister MAJID KHAN, you are hereby advised of the following ab-· during
this hearing. Excuse me; the following applies during this hearing. You
may be present at all open sessions of the Tribunal; however, if you become
disorderly, you will be removed from the hearing and the Tribunal will
continue to hear evidence in your absence. You may not be compelled to
testify at this Tribunal; however, you may testify if you wish to do so.
Your testimony can be under oath or not under oath. You may have the
assistance of a Personal Representative at the hearing. Your assigned
Personal Representative is present. You may present evidence to this
Tribunal, including the testimony of witnesses who are reasonably available
and whose testimony is relevant to this hearing. You may question
witnesses testifying at the Tribunal. You may examine documents or
statements offered into evidence other than classified information; however,
certain documents may be partially masked for security reasons. Mister
MAJID KHAN, do you understand this process?
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DETAINEE:

PRESIDENT:

DETAINEE:

PRESIDENT:

DETAINEE:

PRESIDENT:

PRESIDENT:

Yes, Sir.

Do you have any questions concerning the Tribunal process?

Ah, I personally am not satisfied with the process itself. But I don't have
questions. So far, from what I understood. But I'm not satisfied with the
course ah--the Tribunal process. I would-- I would rather have fair tria! than
rather than have a Tribuna! process, but I so far, what I understood, I
understood how it goes. But the Personal Representative told me, ah- but
I'm not satisfied with it at all.

Very well. TWsis an administrative process and we will continue through
it, and if you have any questions about what we are doing at any time,
please feel free to ask.

The same goes for you too.

Certainly.

PRESENTATION OF UNCLASSIFIED INFORMATION

Personal Representative, please provide the Tribuna! with the Detainee
Election Form.

PERSONAL REP: Sir, I am providing to the Tribunal the Detainee Election Form labeled
Exhibit D-a.

PRESIDENT:

PRESIDENT:

RECORDER:

PRESIDENT:

. -RECORDER:

I have received the Detainee Election Form marked Exhibit D dash A and it
does provide ah-- various administrative information, including a notation
that you wish to participate in this Tribunal, you want the assistance of the
Personal Representative and it summarizes a number of items regarding the
witness and evidence requests and other matters related to this hearing.

Recorder, please provide the Tribunal with the unclassified evidence..

r am handing the Tribunal what has previously been marked as Exhibit R-l,
the unclassified summary of the evidence that relates to this Detainee's
status as an enemy combatant. A translated copy of this exhibit was
provided to the Personal Representative in advance of this hearing for
presentation to the Detainee. In addition, I am handing to the Tribunal the
following unclassified exhibits, marked as Exhibits R-2 through R-4.
Copies of these exhibits have previously been provided to the Personal
Representative.

The unclassified summary? (Looking for a copy.]

Can I give it to you after, after I read it?
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PRESIDENT:

RECORDER:

Oh. Very well.

Sorry.

PERSONAL REP: Sir, I have an additional copy.

RECORDER:

PRESIDENT:

RECORDER:

Thank you.

No, that's fine. We'll receive it here shortly. Recorder, please read the
unclassified Summary of Evidence which is R-l. Read it for the record
please. Recorder, before you proceed-Mister MAJID KHAN, at this time
please do not comment on the evidence. There'll be an appropriate time
later in the hearing for you to comment on it. I would like it to be read into
the record at this time. Recorder, please proceed.

The following facts support the determination that the Detainee is an enemy
combatant: a. In March 2003, one of the Detainee's brothers stated the
Detainee was involved with a group that he believed to be al Qaida, and as
of December 2002, was involved in transporting people across the border of
Afghanistan and Pakistan, and points elsewhere. b. On I May 2003,
lYMAN FARIS pleaded guilty in the United States District Court in
Alexandria, Virginia, to providing material support and resources to al
Qaida and conspiracy for providing the terrorist organization with
information about possible United States targets for attack. c. In mid-200 1,
lYMAN FARIS had dinner and spent the night at the Detainee'S family
residence in Baltimore, Maryland. FARIS stated during this visit the
Detainee spoke to him about the fighting and struggle in Afghanistan. On a
subsequent visit, the Detainee told FARIS he met KHALID SHAYKH
MOHAMMED (KSM) in Pakistan and referred to KSM as his uncle. The
Detainee told FARIS ofhis desire to martyr himself against President
MUSHARAFF ofPakistan by detonating a vest of explosives inside a
building. d. A computer harddrive seized from a residence where
munitions were discovered contained linkages to media seized from the
Detainee's residence. e. In March 2003, the Detainee's father siated the
Detainee recently began to be influenced by anti-American thoughts and
became extremely religious in his behavior. The Detainee's father believed
the Detainee had come under the influence of family members in Karachi,
Pakistan, who discussed anti-American feelings and could be very
destructive. f. On 23 November 2005, UZAIR PARACHA was convicted
in United States District Court, Southern District ofNew York, on charges
relating to his provision ofmaterial support to the al Qaida terrorist
organization. The evidence proved PARACHA agreed with two al Qaida
members, including the Detainee, to provide support to aI Qaida by trying to
help the Detainee obtain a travel document that would have allowed the
Detainee to reenter the United States to commit a terrorist act. g. In
February and March 2003, UZAIR PARACHA posed as the Detainee
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during telephonecalls with the United States Immigration and
NaturalizationService,calledthe Detainee's bank, and attempted to gather
informationabout the Detainee's immigration paperworkvia the Internet.
PARACHAalsoagreed to use the Detainee's credit card to make it appear
that the Detaineewas in the UnitedStates, when in fact the Detaineewas in
Pakistan. h. On 29 March 2003, a searchofUZAIR PARACHA's bedroom
in Brooklyn,New York,revealeda BankofAmericaVisa card, excuse me,
check card in the nameof the Detainee and five different identification cards
for the Detainee, including one Marylanddrivers license and one social
security card. i. UZAIRPARACHA statedhe knew from his father the
Detainee and a secondindividual were al Qaida. The Detaineeand the
individualwanted to give PARACHA and his father between 180,000 and
200,000 UnitedStates dollarsto invest in their companyas a loan.
PARACHA stated he knewthe money was al Qaida moneyand that aI
Qaida wanted to keep the money liquidso they could have it back at a
moment's notice. PARACHA felt it was implied that he had to perform
tasks for the Detainee and the individual on behalfof al Qaidabecauseof
the money being loaned to their business. Sir, this concludesthe
unclassifiedsummary of evidence.

PRESIDENT: Personal Representative, does the Detaineehave any evidenceto present to
this Tribunal?

PERSONAL REP: Sir. I am handingDetaineeexhibitsD-b throughD-l to the Tribunal Board
Members. These have been provided to the TribunalCourt Reporter
[Recorder] ExhibitD-b is MAJID's written statementof torture for
Combatant Status ReviewTribunal,taken March 2007 by PR3. It is twelve
pages.. Exhibit D-c is MAJIDKHAN's oral StatementofTorture for
Combatant Stat-- StatusReviewTribunal, takenMarch and April 2007 by
PR3. It is three pages in length. ExhibitD-d is MAJIDKHAN's rebuttal
statement for Combatant StatusReviewTribunaltaken March!April 2007
by PR3; six pages in length, Exhibit D-e is a witness statementfrom
SAIFULLAH PARACHA for ISN 20 taken6 April 2007; three pages.
Exhibit D-fis a statement received from lYMAN FARIS for use at MAJID
KHAN's Combatant StatusReviewTribuna! and it is three pages. Exhibit
D.g is UZAIRPARACHA's court testimonyat Federal Court of Southern
District of New York; it's thirty-two pages in length. Exhibit D-h is a photo
of MAJIDKHAN's daughter, with a statement from MAJID KHAN; page-­
one page. Exhibit D-i are witnessquestions from MAJIDKHAN as to the-­
he requested to be asked to his witnesses; three pages. D-j is a statement of­
-from ALI KHAN forpresentation at the CSRT--MAJID KHAN's CSRT;
three pages. ExhibitD-k are Detainee session notes; two pages. And
fmally, ExhibitD-l, the witness-- ab-- a typed witness statementfrom
lYMAN FARIS. So you guyscan-- excuse me, so the Board can actually-­
lYMAN FARIS's handwriting is not the best, so I interpreted it and typed it
so you guys can read it here. And now I am handing them to the Board.
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PRESIDENT:

RECORDER:

PRESIDENT:

PRESIDENT:

RECORDER:

PRESIDENT:

Thank you, Personal Representative. I appreciate the summary of all those
documents. At this point, I would like to address some relevancy and
rulings regarding the requests for evidence that were received. The first
evidence request regarded your various documents that you believe show
that you could legally enter the United States. I found this evidence request
to be relevant, and I directed that efforts be made to obtain these or similar
documents relating to your legal status to enter the United States. Various
documents were provided by the government and also from your father's
attorney to satisfy this request for evidence. Those were provided to your
Personal Representative previously. The second evidence request that I
received regarded your request for the transcript ofUZAIR PARACHA's
court case. I also found this evidence request to be relevant and directed
that the document be produced. The relevant portions of that document has
been provided. And this concludes my remarks regarding the relevancy and
the availability of the evidence that you requested. I will address witness
requests later in the hearing. Does the Recorder have any further
unclassified evidence to present?

Mister President, I have no further unclassified evidence for the Tribunal,
but I respectfully request a closed Tribunal session at an appropriate time to
present classified evidence relative.to this Detainee's statns as an enemy
combatant.

Recorder, your request for a closed session is granted and will be taken in
due course. We now come to the point ofthe hearing where we'll address
witness requests and the calling of witnesses.

CALLING OF WITNESSES

Does the Recorder have any witnesses to present?

No, Sir.

According to the Detainee Election Form provided to the Tribunal earlier, I
am reminded that, Mister KHAN, you have requested various witnesses to
provide testimony at this hearing. For purposes of this process, the people
are referred to as witnesses and the statements from them would be
considered testimony. I will address each of your witness requests now.
You requested the testimony of UZAIR PARACHA to address statements
attributed to him in Exhibit R-I, which was read to us earlier, the Summary
of Evidence. I determined the request was relevant. UZAIR PARACHA,
through his attorney, hasvolunteered not to participate. Because this
process cannot compel the testimony ofnon-U.S. military witnesses, the
witness is not 'reasonably available. You also requested the testimony of
lYMAN FARIS to address statements attributed to him, also in the
unclassified Summary of Evidence, R-I. I determined the request was
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relevantand lYMANFARIS voluntarily electedto participate by providing
written testimony. Consequently, the testimonyof lYMAN FARIS is
reasonably available. Anotherwitnessyou requested was SAIFULLAH
PARACHAto addressstatements regarding his knowledge of you being aI
Qaida, as described also in the Summary of Evidence. I determined this
request was also relevant. SAIFULLAH PARACHA voluntarily electedto
provide a writtenstatement; consequently, the testimonyof SAIFULLAH
PARACHAis reasonably available. Yourequestedthe testimonyof your
father, ALI KHAN to address statements attributed to him in the Summary
of Evidence. I determined the requestwas relevant, and ALI KHAN
voluntarilyelectedto provide testimonyin the form of a writtenstatement,
and consequently, the testimony of ALIKHANis reasonablyavailable. The
final testimonyyourequested is fromyour three brothers, MAHMOOD,
MOHAMMED and AHMED KHAN, to addressstatementsattributedto one
brother in the Summary of Evidence. Initially, I determined the testimony
from all three brothers to be relevant; however, becausethe Summaryof
Evidenceconcerns the testimonyof just one brother, I determined the
testimony fromthat specific brotherto be relevant. The attorneyof this
brother indicatedthrough writtentestimony that writtentestimonywould be
provided prior to this hearing; however, that date has passed and no
testimony has been received throughthe attorney. Again,becausethis
process cannotcompel the testimonyOf non-U.S. militarypersonnel,this
'witness testimonyis not reasonably available. I will also make a note that
the KHAN family was provided the opportunity to participate and provide
their testimony by video teleconference. Whilevideo teleconference is the
equivalentof'in-persontestimony, they electedto providewrittentestimony
instead. So in summary, youhave requested five witnesses: UZAIR
PARACHA, lYMANFARIS, SAIFULLAH PARACHA, your father ALI
KHAN, and your threebrothers, MAHMOOD, MOHAMMED and
AHMED KHAN, who I treat as a request for just oneofthose brothers.
Testimony from UZAIRPARACHA and one ofthose brothers is not
reasonablyavailable, and testimonyfrom lYMAN FARIS,SAIFULLAH
PARACHA, and your father, ALI KHAN, has been providedin writingand
is available. AndI do note that the Personal Representative has provided
those various statements for us to considerin this matter. We'll certainly
carefully reviewthese statements and consider them as we go throughthe
determination processof your enemycombatant status. With the witness
testimony addressed at this point,we'll now receiveyour oral statement.

PERSONAL REP: Sir, the Detaineehas requested that the witnessstatements be read into the
record.

PRESIDENT: Oh. Very well. This is an appropriate time for you to do that. Please
proceed Mister» Personal Representative.
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PERSONAL REP: The first statement is from SAIFULLAH PARACHA taken on 6 April 2007.
I, SAIFULLAH PARACHA, voluntarily make the following statement
regarding MAJID KHAN for presentation at his Combatant Status Review
Tribunal. I am providing this statement to the person identified to me as
MAJID KHAN's Personal Representative. I make this statement ofmy own
free will without any threats or promises extended to me.

The PR asked me to provide the following information: Your son-- your
son stated he knew from you that MAJID KHAN was al Qaida.

I. Did you ever tell your son that MAJID KHAN was al Qaida? Ifnot, why
would your son say this? A person was introduced to me in Karachi,
Pakistan who used to live in Baltimore, Maryland area. AMMAR AL
BALUCHl introduced him with a different name, which I don't remember.
That person was identified by the interrogator as MAJID KHAN. I never
knew MAJID KHAN was member of al Qaida.

2. Do you think he may have been coerced, tricked or deceived into saying
this? I don't know.

How did you know MAJID KHAN was al Qaida? Already answered as
stated above.

Describe any conversation between you, your son, and MAJID KHAN
about any money being loaned to your business. I never had any
conversations with MAJID KHAN regarding any financial matters
whatsoever.

MAJID KHAN wanted to give your company between $180,000 and
$200,000 USD as a loan. Where do you think MAJID KHAN was getting
the money to loan you? As stated above, I never discussed any financial
matters with MAJID KHAN.

Did MAJID KHAN ever give you that loan? No, as stated above.

What was discussed regarding this loan? I never discussed above any loan
as stated above.

What was the purpose of this loan? I never discussed any loan as discussed
above.

How were you going to pay back-- excuse me, how were you going to pay
the loan back? As stated above, there was no loan transaction with MAJID
KHAN.

Did you ever feel like you had to perform tasks for MAJID KHAN on
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behalf of al Qaida? As statedabove, there was no financial dealing with
MAJID KHAN, and I never knew his affiliation with al Qaida and I am not
aware ofany tasks. I was told he had an issue with U.S. Immigration and
wanted to keep his bank account in the USA active, which I asked my son to
assist him with asa fellow Pakistani. .

Please describe your knowledge, ifany, of MAJID KHAN's association
with Taliban, al Qaida, or associated forces that are engaged in hostilities
against the United States or its coalition partners. I am a business man and I
have a large business setup in Karachi, Pakistan. All of my business details
have already been provided. I have no way ofjudging MAJID KHAN's
activities against the USA or it coalition partners at all.

Please describe your knowledge, if any, regarding MAJID KHAN's plans to
commit terrorist acts. I have no knowledge about any error·- any terrorist
acts by MAJID KHAN,as also stated above.

Please provide any additional informationthat you think may be relevant to
the determination of MAJIDKHAN's enemy combatant status. I have no
knowledge about MAJID KHAN's enemy combatant status.

I have been providedthe opportunityto make any changes or corrections
that I desire to make and haveplaced my initials over those changes and
corrections. This statementwas typed by the Personal Representativeand
reviewed with me. I affirmthese are my words and the truth as I know it.
Signed and dated.

Before continuingon with, lYMAN FARIS's testimony, I'd like to point out
that the questions presentedto lYMAN FARIS were not presented to the
Detainee prior to lYMAN FARIS's answers. Exhibit D-i includes the
questions that the Detaineeprovided for his witnesses.

Exhibit D-t; from the DepartmentofDefense Office for the Administrative
Review of the DetentionofEnemy Combatants.

To lYMAN FARIS. You are being requested as a witness by MAJID
KHAN as part of his presentation to a Combatant Status Review Tribunal
(CSRT) being conducted at U.S. Naval Base, Guantanamo Bay, Cuba.

The CSRT will be evaluatingwhether MAJID KHAN is an Enemy
Combatant. That term is defined as "an individual who was part ofor
supporting the Taliban or al Qaida forces, or associated forces that are
engaged in hostilities againstthe United States or its coalition partners. This
includes any person who committeda belligerent act or has directly
supported hostilities in aid ofenemy armed forces."
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MAJID KHAN has asked you to provide answers to the following
questions. Ifyou decide to answer the questions, your answers will be
considered by the CSRT members as they evaluate whether or not MAJID
KHAN is an enemy combatant.

Your participation in this process is entirely voluntary. Your decision to
participate or not participate in this process has absolutely no effect on your
pending criminal case in federal court or the appeal ofyour conviction. The
government is not asking you to provide this information. It is MAJID
KHAN who has asked you to answer these questions.

If you want to participate in this process, please write your answers in the
foll-- excuse me, please write your answers to the following questions in the
space provided below.

Questions:
I. In mid-200 1 you had dinner and spent the night at MAJID KHAN's
family residence in Baltimore, Maryland. You have stated that MAJID
KHAN spoke to you during this visit about the fighting and struggle in
Afghanistan.

Were you coerced, tricked, or deceived into making this statement? If so,
please explain.

There was no discussion other than religious duty and what he like to do in
life, like work in construction and not in his father's business because his
father was involved in invest dealing.

b. Please describe the discussions you had regarding the fighting and
struggle in Afghanistan. There were never any discnssion regarding the
fight in Afghanistan--ever.

What was the purpose of this visit to the KHAN residence?

To invest in the family business ofgas station.

2. You have said that during a later visit with MAJID KHAN, MAJID
KHAN said he had met KHALID SHAYKH MOHAMMAD in Pakistan
and MAJID KHAN called him his uncle. You have also said that MAJID
KHAN spoke during this visit ofhis desire to martyr himself against Pakis-­
President MUSHARRAF of Pakistan by detonating a vest of explosives
inside a building.

That is an absolute lie.

a. Were you coerced, tricked or deceived into making this statement?
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All of the above.

He called uncle to my friend MAQSOOD, I did.

b. What was the purpose of this visit to the KHAN residence? Wereyou
there to see MAJIDKHAN?

I was there to see his fatherwhich I had a business dealing.

3. Were you coerced, trickedor deceivedinto making any statementsabout
MAJID KHAN? If so, please explain.

Yes, by FBI. If I don't tell them what they wanted to hear, they were going
to take me to GITMO.

4. Please provide any other information regarding MAJID KHAN's
knowledge of, planning of, or participation in activities ofal Qaida, the
Taliban, or associatedforces that may be relevant in determininghis enemy
combatant status.

I do not know ofanything as plan that he was involved,none what-so-ever
nor he ever discussedthe --andthen there's an illegible word--fighting or
anything relating to Afghanistan or al Qaida I have no idea of his affiliation.

I, lYMAN FARIS,state that the aboveanswers are my words and the truth
as I know it. I was coerced,excuseme, I was not coerced, tricked Or
deceived into providing theseanswers. I answered voluntarily and ofmy
own free will withoutany promisesbeing made. Signedand dated.

There's an additional note that reads: He, MAJID KHAN, numeroustimes
told me he love USA and can't wait to get the U.S. citizenship. I would also
like to point out that an Interpreter, Linguist,or Translator was not made
available to lYMAN FARISwhen ah, when OARDEC Forward asked,
excuse me, when OARDEC was questioned about IYMAN FARIS
understanding. The reply was, "He spoke perfect English."

DETAINEE: You said investdealing; I thought it was interest dealing. [Speakingto
Personal Representative.]

PERSONAL REP: For the Board,question la; MAJIDKHANhas stated that he believes it's
interest dealing and not invest dealing. You'll see from the exhibit that it's
hard to read.

PRESIDENT: We appreciate that. Thank you.
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PERSONAL REP: The final witness statement is from ALI KHAN. Similar to lYMAN
FARIS, the Detainee was not presented the questions prior to the witness
answering. Statement of ALI KHAN:

To the Tribunal. My name is ALI KHAN and I am MAJID's father. I am
writing this statement on behalfofmy family because the military will not
let us travel to Guantanamo and participate in MAnD's hearing. I ask the
Tribunal to consider my statement, which has been prepared with help from
my children and from our lawyers at the Center for Constitutional Rights
because I have difficulty with English.

I have not seen my son in more than four years since before he was
kidnapped from his brother's home in Karachi on March 5, 2003. Now I am
told by the military that my son wants to know whether I said in March
2003 that he became very religious and developed anti-American feelings
and whether one ofmy other sons said that MAJID might be involved with
al Qaida. Where and when did we make these statements that you claim we
made? Who did we make these statements to, exactly? The government has
refused to give us this information. Anything we may have said about
MAJID KHAN was simply out of shock because we only knew that MAJID
had disappeared and was pure speculation based on what FBI agents in the
United States told us and pressured us to say.

You want to know whether my son is a terrorist. The answer is no. As of
I--as I have said before publicly, I cannot accept these allegations against
him. Ifyou think that he did something wrong, show me the evidence.
Charge him with a crime and give him a fair trial in a real court. This
Tribunal is not a real court. It is not a legitimate proceeding. It is only for
show and the outcome has probably already been decided. After several
years ofdetention, there are still no charges against MAJID. He cannot see
any evidence or question any witnesses against him. And he cannot have
access to his lawyers at the Center for Constitutional Rights, which he has
asked for in letters sent through the Red Cross. Anything that may a-- he
may have confessed to, or that other prisoners may have said about him,
should also be considered with suspicion because these statements were
probably tortured or coerced out of them. Under theses circumstances, how
could anyone believe what the government says about my son?

What I can tell you is that MAJID was kidnapped from my son
MOHAMMED's house in Karachi, along with MOHAMMED, his wife, and
my infant granddaughter. They were captured by Pakistani police and
soldiers and taken to a detention center fifteen minutes from
MOHAMMED's house. The center had walls that seemed to be eighty feet
high. My sons were hooded, handcuffed, and interrogated. After eight days
of interrogation by U.S. and Pakistani agents, including FBI agents,
MOHAMMED was allowed to see MAJID. MAJID looked terrible and

ISN# 10020
Enclosure (3)
Page 12 of 50



C05403115

very, very tired. Accordingto MOHAMMED, MAJID said that the
Americans tortured him for eight hours at a time, tying him tightly in
stressful positions in a small chair until his hands, feet, and mind went
numb. They re-tied him in the chair every hour, tightening the bondson bis
hands and feeteach time so that it was more painful. He was often hooded
and had difficulty breathing. They also beat him repeatedly, slapping him in
the face, and deprived him ofsleep. When he was not being interrogated,
the Americans put MAJID in a small cell that was totally dark and too small
for him to lie down in or sit in with his legs stretched out. He had to crouch.
The room was also infestedwith mosquitoes. This torture only stopped
when MAJID agreed to sign a statement that he was not even allowed to
read. But then it continuedagain when MAJID was unable to identify
certain streets and neighborhoods in Karachi that he did not know. MAJID
almost cried when he told MOHAMMED how he was accused oflie--Iying
even when he was telling the truth.

According to MOHAMMED, MAJID was interrogated and abused at a
separate detention center in a different neighborhood. He was taken there in
the morning and brought backat night. Other unknown prisoners were
transferred to and from there-as well. The Pakistani guards were upset by
this treatment and often let MAJIDspeak with MOHAMMEDwhen he got
back late at night. After about twenty days of these interrogations, MAJID
told MOHAMMED that the Americanshad threatened to send him to
Guantanamo. He was exhaustedfrom lack of sleep. A day or two later,
MAJID was again allowedto see MOHAMMED and told him that he was
being sent to Islamabad. MAJID said he was not sure he would ever see his
brother again and asked him to pray for him.

After that, MAJIDdisappeared and my family had no idea whether he was
alive or dead until PresidentBush announcedon September 6, 2006, that he
had been moved from a secret CIA prison to Guan--Guantanamo.
According to MOHAMMED, the Pakistani guards promised that MAJID
would never be turned over to the Americansand sent to Guantanamo
because President MUSHARRAF had a special deal with the Americans to
prevent this. But this was obviouslynot true.

Also accord-vaccordlng to MOHAMMED, he and MAJID were denied in
the same place-excuse me, he and MAJID were detained in the same place
where two ofKHALID SHEIKMOHAMMED's young children, ages about
six and eight, were held. The Pakistaniguards told my son that the boys
were kept in a separate area upstairsand were denied food and water by
other guards. They were also mentallytortured by having ants or other
creatures put on their legs to scare them and get them to say where their
father was hiding. The Americansalso once stripped and beat two Arab
boys, ages fourteenand sixteen,who were turned over by the Pakistani
guards at the detentioncenter. These guards told my son MOHAMMED
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that they were very upset at this and said the boys Were thrown like garbage
onto a plane to Guantanaino. Women prisoners were also held there, apart
from their husbands, and some were pregnant and forced to give birth in
their cells. According to MOHAMMED, one woman almost died in her cell
because the guards could not get her to a hospital quickly enough. This was
most upsetting to the Pakistani guards.

At the time MAJID was kidnapped and these events were happening in
Pakistan, our family's home in Maryland was also raided by government
agents, Our whole house was searched from top to bottom and our whole
life was SO disrupted that we eventually had to move out ofour
neighborhood. I was also interrogated by the FBI agents for several days, as
was each ofmy sons and daughters. We were threatened and when we
asked about lawyers, we were told they could not help us. The FBI
pressured us to talk and to speculate about MAJID. They followed us
everywhere we went for a long time, requiring us to tell them in advance
where we were going and what we were going to do there. They followed
us so closely that we even asked them for directions sometimes when we got
lost driving.

Despite all that we have endured, we have always cooperated and continue
to cooperate with the government. At this point, the FBI has probably
questioned us for hundreds of hours. I think they have opened our mail and
they seem to have placed listening devices in our house, our phones, and
probably our computers. They have also tried to recruit my sons to spy on
other Muslims by bribing them with money. I am also not allowed to leave
the country. But the government still refuses to show us any evidence

. against MAJID. This is not right. We expect much more in America.
Particularly because MAJID has political asylum here and grew up and went
to high school here in Maryland. He has legal status in the UnitedStates.

We are also deeply saddened that President MUSHARRAF and the
government of Pakistan would allow this to happen to MAJID. We cannot
understand why they participated in his abduction and rendition from
Pakistani soil, or why they do not call for MAJID's release and return to
Pakistan now. We can only assume that they do whatever the United States
tells them to do; this is not right. It is not Islamic.

We love MAJID very much and we support him. Again, ifhe has done
something wrong, he should be charged with a crime and given a fair trial.
But this Tribunal provides no justice. It is also cruel that the military
refuses to allow MAJID to see his family after several years of
imprisonment. We would be allowed to visit him in jail in Pakistan. Why
does the United States, which is supposed to respect the law and stand up
for human rights, deny us this-simple request? Is the United States afraid of
what MAJID would say? Someday we'II-- we will learn the truth about
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PERSONAL REP: That concluded the witness statements, Sir.

I am not an Enemy Combatant. I am not an extremist.

JSN # 10020
Enclosure (3)
Page15of50

Mister KHAN, if you make other statements today, would you like to make
those statements under oath? We do not require an oath, but I do-would
like-« I would like to offer that opportunity for you.

Yes, Sir.

I am not in position to take an oath.

. BEGIN DETAINEE ORAL STATEMENT

Very well then. Personal Representative, when you are ready, you may
proceed with the Detainee's statements to be read in.

The witness statements. Very well. Mister MAJID KHAN, you may now
make an oral statement to the Tribunal, and you have the assistance of your
Personal Representative in doing so. I understand that you do have an oral
statement that you wish the Personal Representative to read in. Is that
correct?

what has happened to my son. Thank you for considering my statement.
[As read by the Personal Representative.]

Personal Representative, does that conclude the statements that-- to be read
into the hearing?

Mr. President, I am going to need to ask you to double check the sources for
the information presented against me. I guarantee you will find flaws in this
evidence.

PERSONAL REP: Exhibit Dvd. MAJID KHAN's rebuttal statement for Combatant Status
Review Tribunal taken March and April2b07 by PRJ. Mister President and
Members of the Combatant Status Review Tribunal, thank you for letting
me make a rebuttal statement regarding the Summary ofEvidence for
Combatant Status Review Tribunal. KHAN, MAJID dated 8 February
2007.

During this entire statement, I am bringing up other points ofview regarding
the evidence. I am challenging and refuting the authen-- authenticity and
reliability of the evidence presented to me and whether it even applies to the
definition of Enemy Combatant supplied to me in both the Combatant Status
Review Tribunal Notice to Detai-«to Detainees and the Summary of
Evidence.

PRESIDENT:

DETAINEE:

DETAINEE:

PRESIDENT:

PRESIDENT:

PRESIDENT:
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Paragraph A:
Paragraph A discusses statements made by my brother concerning my
associant·- association with al Qaida and transporting people. First ofall,
the paragraph states that his beliefs, excuse me, that he believes certain
things, but does not provide an explanation for this belief. Additionally,
Exhibit D-j clearly states that my brothers were extensively interrogated and
pressured into making statements about me. In Pakistani culture, the father
is the head of the household and speaks for the entire family. He states that
I am not a terrorist.

Paragraph B:
Paragraph B has nothing to do with me. I have met lYMAN FARIS, but I
don't have any knowledge of his business dealings. Paragraph B has
nothing to do with the definition of Enemy Combatant.

Paragraph C:
First, I would like to point out that to me, it doesn't appear that there was a
translator made available to lYMAN FARIS when preparing his answers to
the questions that I supplied.

It is true that lYMAN FARIS had dinner at my father's house. According to
lYMAN FARIS' testimony, there was "never any discussion regarding fight
in Afghanistan, ever." I have never been to Afghanistan. How would I be
able to talk "about the fighting and struggle in Afghanistan?"

As you can see from the testimony, I have never called KSM my uncle.
KSM is not my uncle. There was never any conversation between myself
and lYMAN FARIS about meeting KSM.

When lYMAN FARIS was asked to provide any information regarding
"knowledge of, planning of, or participation in activities of al Qaida, the
Taliban or assodi-- associated forces that may be relevant in determining his
enemy combatant status" he replied, " I do not know of anything as plan."
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My PR said this statement should be enough to cover the question about my
desire to commit suicide bombing since the government never asked
lYMAN FARIS about it. I wanted lYMAN FARIS to deny his statements
about the plan without feeding him the answers.

The following is pertaining to the evidence that I told FARIS of my desire to
martyr myself against President MUSHARRAF ofPakistan by detonating a
vest of explosives inside a building.

Why would I leave my newlywed wife who was two months pregnant
behind and become a martyr? In my Pakistani culture, if a woman becomes
a widow, chances are she won't ever find another husband. Why would I
want to destroy my IS-year-old wife's life by widowing her and letting her
raise my daughter without a father?

lYMAN FARIS' testimony also states that he was coerced, tricked, and
deceived by the FBI into making statements regarding me. He said he was
told "by FBI, if! don't tell them what they wanted then they were going to
take me to GITMO."

Paragraph C does not contain information related to being an Enemy
Combatant.

Paragraph D:
Paragraph D is not relevant and does not fit the definition of Enemy
Combatant. I never owned a computer or hard drive while living in Pakistan
or the United States. In Pakistani culture, many things are shared more
freely than in the United States. Computers are household computers.
Everyone in my family used the computer for office work, entertainment,
and internet surfing. My cousins and everyone who came to visit us used
the computer.

A computer hard drive seized from a residence where munitions were
discovered does not fit the definition ofEnemy Combatant nor does that
mean that munitions were al Qaida or Taliban related. It is possible that
agencies intentionally put some linkages On that drive to link it with the
family's computer hard drive.

Do 'you have any proofthat the media belonged to me at time of my arrest?
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Do you have any proof that intelligence people didn't alter the family
computer's hard drive after my arrest to link me with some suspicious
things?

Just because media was seized when I was captured does not mean that
media belongs to me. You have to give me benefit of doubt, please.

Paragraph E
Paragraph E does not fit in the definition ofEnemy Combatant. Paragraph
E discusses alleged statements made by my father. It is unclear from exhibit
D-j, my father's testimony, that he actually said the things in paragraph E.
My father said any statements provide by him were provided under the
pressure of interrogation from the FBI. My father goes on to say that I am
not a terrorist.

If my ma-- if my father said that I've become extremely religious and
influenced by my relatives, who have anti-American thoughts, it is just his
only opinion because it depends on how extremist or moderate or liberal he
is himself. He thinks I am a ex-- an extremist and I have anti-American
thoughts.. I know some people who, in my opinion, are extremists, and they
told me that I have pro-American thoughts.

I have a religious extremist family member in Karachi, Pakistan. Excuse
me, retract that. Having a religious extremist family member in Karachi,
Pakistan, does not put me in same category. If this was the case, then I
think my whole family should be in Guantanamo Bay prison because they
are also related to them.

If I was so anti-American, why would I help the FBI catch an illegal
Pakistani immigrant named "SHAFEEQ" in mid of2002. Certainlyal
Qaida lovers would rather die than do what I did.

After catching SHAFEEQ, the FBI called me to thank, to say thank you for
your assistance.

If I was an extremist Muslim, why would I teach computers to Muslim and
non-Muslim for free in Baltimore mosque ISB in 200 I?

Paragraph F:
The United States District Court ofNew York has made me al Qaida. I am
not al Qaida, To be al Qaida, a person needs to be trained in Afghanistan
and needs to take an oath in front ofUSAMA BIN LADEN. I have never
been to Afghanistan and I have never met UBL. I cannot possibly be a
member of aI Qaida. I admit I can't prove that I am not al Qaida. It is very
difficult to prove that someone is not al Qaida. --
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The paragraph states that I was re-entering the states to commit a terrorist
act. The only reason they assumed I was going to commit a terrorist act is
because they made me al Qaida in the first place. Their logic says I must be
coming to commit a terrorist act. I am not al Qaida. I am not an Enemy
Combatant, and there were not any terrorist acts.

Paragraph G andH:
While visiting my new wife and family in Pakistan, my travel documents for
return to the United States expired. As a fellow Pakistani, the PARACHAs
agreed to help. UZAIR PARACHA is innocent; he is not a criminal. One
ordinary citizen helping another ordinary citizen does not make them
terrorists. Getting help from a criminal does not make me a criminal or,
more importantly, an Enemy Combatant.

Just because I wanted my travel document back, that doesn't mean I was
going to travel back to the states. Could it be that I was going to get this
travel document, not for me, but to help other refugees to travel on this
document after manipulating a bit? This makes me a fraud, certainly not a
terror-- terrorist or an Enemy Combatant. You have to give me the benefit
of the doubt because usually things aren't what they same-- seem.

Paragraph 1:
UZAIR PARACHA stated "he knew from his father" the Detainee was al
Qaida. In this statement, UZAIR admits that I never told him that I was al
Qaida.

SAIFULLAH PARACHA, UZAIR's father, admitted in his testimony he
never said such things. He also said that there was never a conversation
being myself-- between myself, UZAIR, and his father about any money
being loaned to their business. UZAIR also states in his court case that his
father never told him that I am al Qaida.

Nothing in this paragraph or in this whole evidence summary, never once
did his father say himselfthat I am al Qaida. What was his source to know
that I was al Qaida?

After watching too much FOX news, I learned that to become al Qaida, a
person needs to go to Afghanistan for training, and take a oath front of
USAMA BIN LADEN for their cause. I've never been to Afghanistan or
met UBL; to prove it, I cantake a lie detector test.

UZAIR himself admitted that I "wanted" to loan 200,000dollars to their
business and to have the money liquid for short notices. Please pay
attention to word "wanted." I never loaned any money, meaning no harm
done. It is clear from SAIFULLAH PARACHA's testimony and UZAIR
PARACHA's court case, there was never any conversations about money
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being loaned and no money wasloaned.

The Enemy Combatant definition clearly says "who committed a belligerent
act or has directly supported hostilities in aid of enemy armed forces."
Meaning everything is in past tense.

UZAIR also claims the only reason I wanted to give him money was to keep
the money liquid so I could have it back at a moment's notice. If! really
wanted to give him money for that particular reason, I could have sent
myself money through Hawala dealers, without even trace of it. Or at least
that's what I learned from FOX NEWS that you could do. If I really wanted
to loan him money, I would have sent it in my family business so it would
have at least benefited them, for at least some time.

UZAIR also said he "felt" it was implied that he had to perform tasks for
me. Please pay attention on word "felt." It clearly shows that I never said
anything to him about doing any task for me in the future regarding money.
This is just his feelings. The Enemy Combatant definition does not say
anything about feelings. The PARACHAs have made it clearihat there
were no future tasks. .

I had asked for UZAIR PARACHA to be a witness for me. He has denied
answering my questions. Instead ofusing this against me, it should go in
my favor. Ifhe was telling the truth, it would not have hurt him to confirm
all of his accusations. This should tell you that there is something fishy
going on.

The transcripts from UZAIR PARACHA's court case clearly states he was
. lying about me to the FBI. I still don't agree with everything UZAIR said
about me after a quick review of the testimony he supplied at his trial.
Everything is very contradicting in the transcript.

To summarize:
If you read the questions to my witnesses, they are probably the same things
you want to know about me. I am also anxious to know. How can they
accuse me of such things? I myself has asked, have asked them for the
truth. I asked them to describe how they knew certain things. I asked them
to add anything that the United States government should know about me
without me feeding them any answers.

About ten white lies have been proved wrong by witnesses. These facts
were against me, but now you know the truth. How the DoD lied and
manipulated some evidence and witnesses and present these facts, excuse
me, and present these to you as facts in the Summary ofEvidence.

There is clearly something wrong with the evidence. The U.S. District
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PERSONAL REP: Yes, Sir. I just want to confer with the Detainee regarding this statement.

PERSONAL REP: MAJID, do you want the entire statement read ~ the summary statement?
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Please.

Before the end of these proceedings, I would like to present to you "my after
arrest rejJort" and I even call it "torture report." It has some facts about how
theCIA,~d DoD abused me.

If you don't want to hear the entire report, then at least allow me to present
you the summary of this report which is very short and to the point. This
report is directly related to the Summary of Evidence due to the Summary of
Evidence coming from a combination of both classified and unclassified
sources. All ofyour classified information is from the CIA_

_ These are the same people who tortured me. Ple~re
~the government sources. These are my words and truth as I know

it.

Mister President and Members of the board, I am not an Enemy Combatant.

Court of New York has made me al Qaida. The FBI told me here in
February 2007 that the United States government hasn't charged me yet. It
has been four years. Can the United States government call me a terrorist
and not yet, and yet not charge me? What is stopping them?

Thank you. There area few more statements that I believe Mister McK-­
Mister KHAN would like to be read in. Is that correct?

I am not fully satisfied with this whole tribunal process, but my Personal
Representative has done a fine job guiding me through the whole process.
Special thanks to my Personal Representative.

How can a home owner in Baltimore, Maryland be an Enemy Combatant?
How can a pa-- person who has passed a security clearance and worked for
President Roosevelt's Company, EDS, until 2002 be an Enemy Combatant?
How can a person that paid $2,400 United States dollars in tax every month
to the United States be an Enemy Combatant?

I would like to make a few quick comments regarding the questioning ofmy
witnesses. The CSRT refused to show me exactly what type ofquestions
they were going to ask my witnesses until they were answered by my
witnesses. But overall, we talked in general about what kind of questions
were going to be asked. I did see the exact questions that were presented to
SAIFULLAH PARACHA prior to him seeing them.

PRESIDENT:

PRESIDENT:
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DETAINEE:

PRESIDENT:

Two things I ask you. The, if the President allows, the entire statement is
about twelve pages and the summary is to the point. But the summary
doesn't really explain what really happened. I would prefer, if you can
allow it, to read the whole report. It is more Intel but it's not to the point,
but I think it have to do with abo-it have to do the whole thing because it has
to do with the CIA and FBI and everything. So, I would prefer the whole
report. And it's up to the President ifhe allows it or not.

We are certainly going to read everything that's provided to us and I will
allow to have the whole thing read in. It would save us a little time as far as
all three of us hearing it at one time. And again, we will also read all this
material that is provided to us carefully and consider the matters regarding
your determination as an enemy combatant status. So at this point, Personal
Representative, when you are ready, you may proceed with the ah-vl believe
the written statement regarding his treatment.

PERSONAL REP: Exhibit D-b. MAJID KHAN written Statement of Torture for Combatant
Status Review Tribunal taken March 2007 b PR3.
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mce got ere, ] ave tne to cut my artery which goes through my elbow,
on January 12th

, 07, and again on February 22od
, 07. ] went on hunger strike

for four weeks on January 2nd
, 07, and lost almost thirty pounds. And] have

already spent two and half month in disciplinary status without comfort,
incentive items, and sometimes even withoutbasic items. On 28 November
2006, I wrote on my walls, "Stop torturing to me-- stop torturing me; ] need
newspaper, my lawyer and my mail, etc." I don't cooperate with them until
they would treat me as human and until they would stop mentally torturing
me.
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Since these guards managers hate me
__that what cause me to 0 or ey ca It act out.
~ even with me here under DoD, and making me

suffer by mentally torturin me. The know m weaknesses--what drive me
crazy and what doesn't.

In 0 lowing paragraph, I am
writing some acts a out 0 an ow they are abusing their powers, and
there is no check and balance system. Even the doctor, medic, and Naval
people are in this together, meaning that they are manipulators and corrupt.
There is extensive torture even for the smallest of infractions.

In mid of September 2004, they took my main rec privilege for two weeks
because I only wrote my name on outside dirty door of main rec with my
fingertips.

I got it back on December
31 ,06. To punish me more, they took all my incentive items and comfort
items for few days, which in my opinion, they can't do that unless camp
leadership writes an official letter explaining me in writing that for what
reasons they took my items for and for how long. Note: When camp
leadership steps in, they put a person in either disciplinary status 2 (D2) or
disciplinary status 1 (DI). In disciplinary status 2: loss of all comfort,
incentive, and some basic items, loss of joint-rec, loss of communal ree, loss
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of main rec and finger food. And disciplinary status I: loss ofall comfort
and incentive items, and loss ofjoint rec and main rec and detainee needs to
wear orange color clothes.

On October 6th
, 06, 'CRC gave me my only daughter pictures which was

born after my abduction. I left my wife pregnant but didn't know the sex of
the baby until 'CRC told me about her. So anyway, when I took this picture
and came back to my camp building, the guard forcibly took it from me.
Then I went crazy and yelled for one hour and they ignored me as ifthey
didn't know' was yelling and waited until they can send their reports; until
next day, I: 00 PM they took all my incentive items comfort items, until
October 16'", 06. Again, they can't do this. They should have put-they
should have put me disciplinary status since each time they put me
disciplinary status they have to report to camp leadership, and they didn't
wanted to do that because then they had to explain why they took my baby
pictures, etc.

On October 23'd, 2006, I went on thirst strike. Each time' refused to eat,
they slowly took my incentive and comfort item one by one. Until' broke
my strike and the same night' got my stuff back, meaning on 25.- on
October 25 th

, 06.

On November 2nd, 06, they gave me new wrong prescription eyeglasses to
wear. Also wrong frame which don't fit my nose. 'took it and when' try
to wear it, they made my eyes hurt and head spin. The prescription was way
off. They knew' am practically blind without my glasses and knew exactly
how to hurt me. Anyway, so, didn't wear it. 'kept•• I kept wearing old
one, the one' am wearing right now. After four days, they forcibly took my
old glasses and made me wear new one, but' protested and then I got it
back next day.

On November 13"', 06, 'tore a disposable cup and playing card cover to
throw them away as a trash, but guards again took my incentive and comfort
item without explanation. Then' decided to protest on November 15th, 06.
I refused to return breakfast tray and they ignored me until I :00 PM and
they didn't even give me my lunch that day. After I :00 PM, the guard came
forcibly inside my cell, never gave me a chance to be shackled down on my
own. 'never refused to be shackled; they just came in with eight guards and
took me to main rec and forcibly shaved my beard to humiliate me and
offend my religion. While they were shaving my beard, the female Navy
head of Psychiatrist was watching the whole thing.

Then they put me for first time in orange clothes and three days of
disciplinary two and another three days for disciplinary status one. Next
day early in the morning, they moved me from cell B13 to cell A16. This
cell is attach to main rec door's wall. Somehow it is easy to do cover-up on
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A16because if! do anything unusual they make main rec occupiedas if
AI6 is occupied. Since AI6 andmainrec both linkedto same wall, it is
somehow easyfrom them to manipulate A16to main rec activities. The
second reasonthey movedmeto A16is because to drive me crazy.
Wheneverthey closemainrec dooror whenever they play games with main
rec door, it just make big out loudnoise in my cell. Theyhave since moved
me to A14on 6 April 2007.

On November28th, 06, I wroteon my walls stop, "torturingme, I need my
mails, newspaper andmy lawyer." Thenthey put me on DI status foronly
two days, but took my writing pen for two weeks. They cleanedmy walls
the same day, but somemarksare still there. This happened in cell A16.

On January 2nd
, 07, I wason hunger strike way beforethan this date, but

they officiallyput me on strike on January 2nd. But next day, to make me
eat my own, they leftme withonlybasic item and no sunlight and freshair
until I breakmy strike. I didn't breakany rule; I wasjust simplypracticing
my rights by goingon hungerstrike. Anyway, days passed like this, but
eventually I got frustrated andchewed my artery which goes throughmy
elbow on January I Ith, 07. But I neverbrokemy hungerstrike until January
29th

, 07, after theytrickedme or liedto me. On January 11 th
, 07, I also

refused to get medical assistance, by givingthem vital signs,becauseI was
told by doctor that I had right to refuse to get medical assistance. But they
never told me I have no rightofrefuse whenI am on hungerstrike,butby
then it was too late. But anyhow, I wantedto be disciplinary statuscauseI
had a feeling that this administration is doingcover-up on my strike. I was
hoping when campleadership steps in, they will know that I am on hunger
strike and maybethey will cometo talk to me what my problems wereand
why I was on hungerstrike. Thereasons I was on hunger strike is that I
wantedto go back to Pakistan or charged. Until then, treat me with respect
like CIA did in last ten monthsbeforemy arrival. Later I foundout it was
camp leadership doingthe cover-up. I was told by the headpsychiatrist that
the maximuma personcan get in D statuswas six days. So knowing all the
consequences, I decided to refuseto be shackledand refusedto givemy
vital signs the next day. But in return, they put one IV in me and forcibly
shaved my beardagain, but againtheystill didn't put me in D status. Then
again, next day, I refusedto be shackled and refused to give my vital signs.
But this time I finally got in D status, but three weeks in D2 statusand
another three weeksin D1 status. Insteadof six days, 1got six weeksin D
status. If! had knownthat, if theydidn't lied to me, I would not have
refused to be shackled.

Note: They clearlylied to me. Theycould have alwaystaken me vital signs
from door's window without comingin mycell. But they wantedto make
this disciplinary issueso they-can put me in D2 status. Meaning I was on
disciplinarystatusnot because I refused to get medicalassistance but

ISN# 10020
Enclosure (3)
Page33 of 50



C05403115

because I refused to be shackled in mycell and the only reason I refused to
be shackled in my eel!because I wasn't cooperating with medic because I
was on hungerstrike.

Now if you checkthe database andthe last reportof disciplinary status, it
doesn't say anything aboutme refusing medicbecause if it did then they had
to explainwhy and everything aboutmy strike. All I am saying is that they
did the cover-up on my strikeby making it as if I was only dietingor since
they tricked meto go to 02 statusfor longtime becausethey were suppose
to give us fingerfood whichis very lowin calories and carbohydrates, etc.
And because of finger food I lost more than twenty-five pounds. But in
reality I was on hungerstrike. When I was on hungerstrike, they forcibly
put IVs with potassium, glucose, sodium, etc. This left three big bruises for
about two weeks.

On January29'h, 07, I brokemy strikebecausethey tricked me by saying
that a team from Washington is coming to meet you speciallyand gave me
an impression as if theyare comingto talk to me aboutmy issues and strike
or even my lawyers, but actually they were FBI to whom I refuseto talk to
very next day.

Before I write farther, let metell you why they do these things to me. It's
not entirely their fault; it just that I don't cooperate, volunteer, ask for things
nor give my thingsmy own. --

Since I don't do anything-- to repeat, [Personal Representative starts
sentence over.] since I don't do any abovethings I just mentioned, they have
to do cover-up or make it as if!'m cooperating. Now if! am not
cooperating, they got to at leastmakesure I don't act out or I don't do some
unpleasantor unusual things. If, for example, I do unusual act, then they
need to see me cooperating withmedic,voluntarily givingor taking things
my own, If that doesn't work, then they take my amenities, one way or
other, to do cover-up on that unusual act. If that doesn't work, they would
put me in disciplinary status andtake my personalbelongings, shave beard
or take my bloodtest or see me in painor give things from insidemy body,
like body weight, etc. Another optionis to make that unusual act of mine,
like yelling, not eating, mycomplaints, a normalact. To do that, they will
make sure someone elsewill do the same act. For example,if! yell, they
will make sure someotherDetainee will also yell. The very last optionthey
have is to take me outof the building for administrative purposes or for
medical purpose, especially in reporting hours. Not only that, to makethis
act itself a normal act, they will take coupleinore Detainees with me to
other building,as if it was a routine process, just like they did On January
2nd

, February 14th
, 07, etc.

They don't do this everyday. Theyonly do this on special reporting, hours,
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In the end, any classified information you have is through
_agencies who physically and mental1y torturedme. So please,
before makingany decision on me, pleaseread this report of tortureand

They know how we feel aboutfamily members. They intentionally make
our ICRC mailsdelay-very,very delayin so call censorshipissues.

In main rec no weight lifting machine, no toilet, no sink, no hoops, and even
balls them self have little air in them; theyhardly bounce.

This camp gives us only twelve-to fourteen pages of newsletteronly once
week. Most of the stuff is crap;only few pages are worth of reading it.

We only get onehour of communal rec and only one hour of mainrec per
day, 2 books perweek, and that's it. No mind stimulations, no solitary
games, no DVDplayers, no entertainment, and you know how smalland
cozy our cells are in size. It has beensevenmonths like this, no
improvement.

They them self use the best kind of stuff but they give us cheapbranded;
unscented deodorant soapto washourselves with. Also, same goes for
shampoo, toothpaste, and deodorant, etc.

February26'h, 07, they tooksomeof incentive and comfortitems, telling
me that they areafraidas if] am goingto hurt myselfand they returned
them on March3'd, 2007. Butneverput me in disciplinary status.

In end of January 2007, theybroughta big fan which makesnoise, which
makes more noisethan produce air in main hall. It drives us crazy. They
have since turned the fan off and I have beenmovedto A19 on 6 April
2007. The fan itself is still there.

February 2·· February 23'd, 2007, I got my stuff back after six weeks.

February 22, 07, I chewed my arteryagain. Medic cleanedmy wound.

February 1,07, the dentist did somefilling in my tooth, but she didn't do it
right so I will be in pain andso I wil1 get painkillers from medic. So it will
seem like I am cooperating and working with medic. But when my paingot
worst, insteadaskingfor painkillers, I yelled and finally she did refillingon
February 18'h, 2007.

days, weeks,andevenmonth. Anyway, they have a thousandways to make
sure as if Detainee is volunteering andeverything is good to go up here.
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lfifthth think • •
: . go that far and how hard it is for them

PRESIDENT:

affirm these are-my words and the truth as I know it.

Personal Representative, thank you.

PERSONAL REP: There is one additional statement, Sir.

PRESIDENT:

DETAINEE:

PRESIDENT:

Okay. Before we continue, I have a question. The title of this document
says it was taken on March 2007. There's no specific date. And then at the
end, it was certified as dated the 15th of April, which I would assume,
correct me if! am wrong, that's the date it was finally agreed by yourself,
Mister KHAN, that this was accurately what you had evidently provided in
written form some time in March. Is that correct?

Step by step. Eventually I added a lot of things. Mostly recently I add the
last part, even the summaries itself, a few days ago. All together, yes. I just
signed today.

Understand. There are some references to specific days that you were
making the statement and it was unclear to me what date that was in-March
or-- or April, so, I understand now, thank you very much. Personal
Representative, there's another document?

PERSONAL REP: That is correct. Exhibit D-8, excuse me, Exhibit D-h, the photo of MAJID
KHAN's daughter. The back of the photo reads, my daughter--

PRESIDENT: Excuse me just a moment. I have that in front of me now, thank you.

PERSONAL REP: To repeat, the back of the photo reads, my daughter MANAAL, she is three
years and three months old in this picture. She is my only daughter, but I
never even talk to her. Your decision today may not only affect my life, but
also others too. So please be careful.

PRESIDENT: Is there anything else?

DETAINEE: I would like to have that summary as well, to read it if possible.

PRESIDENT: Does it contain the same information that was just provided?

DETAINEE: I think there's something, just a few lines may not be. It's just a couple of
pages. [Detainee is searching for document.]

PRESIDENT: Is this a three-page document, Exhibit D-c?
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DETAINEE: Yes, Sir. D-c. It's really, it's-- it's ah-- it's right to the point and it
actually, the whole report doesn't tell you for how long, for how long I was
in that. [will certainly appreciate your allowance; it's only really short and
it's only a couple ofpages. [fpossible, ifnot--

PRESIDENT: I'm willing to hear it, but I'd like to ask the other Tribunal Members if they
need a break at this time.

MEMBERS: [Indicated no.]

PRESIDENT: Okay. We'll take the time to have it read in, please. Personal
Representative, if you will.

PERSONAL REP: Just to reiterate, there are points in the oral summary that are not contained
in the written summary. So the written report that was just read, there are
additional points in the in the oral statement. [SC[I].

PRESIDENT: Yes. I am looking forward to hearing those, yes.

PERSONAL REP: Exhibit D-c. MAJID KHAN Oral Statement of Torture for Combatant
Status Review Tribunal takerrMarchfApril2007 by PR3. Mister President
and Members of the Combatant Status Review Tribunal, thank you for
letting me make a statement regarding the torture [ received after my
kidnapping on the night of 5 March 2003.

I Simultaneous Communication Interruption
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They forcefully shaved my beard. This even happened at Guantanamo Bay,
Cuba.

After my arrest, Allah blessed me with only one beautiful daughter, but I
have stiII been unable to talk to her.

Since my arrival at Guantanamo Bay I have been without communal

ISN# 10020
Enclosure (3)
Page 38 of 50

---._---~...__ .._._----_ ..__._----_.__._-- ..

achristensen
Rectangle

achristensen
Rectangle

achristensen
Callout
Declassified from Majid Khan CSRT transcript on 6/12/09

achristensen
Callout
Declassified from Majid Khan CSRT transcript on 6/12/09



C05403115

recreationfor elevenweeks all together.

I have had my beardforcibly shaven twice.

On two occasionsI choed-- chewed my arteryand three times they have
made me wear the protective suicide prevention smock for days.

For three weeks, I was without basic, incentive, or comfort items.

For nine weeks, I was without incentive or comfort items.

Fourweeks without sunlight and freshair.

Four weeks straightI wenton hungerstrike and lost twenty-five pounds.
Theyput nine bagsof IVs of sodium, potassium, and glucosemix forcibly
in my arm. It left big bruises on my arms for weeks. I wasthreatened by
the medic with nosefeeding wherethey wouldstrapme in a specialchair
that allows nose--no movement at all-- at all for more than ten straight
hours each feeding.

There are many moreabuses. Please read tort-- the reportof torturethat my
PersonalRepresentative has provided to the Board. My statements are
100%true. I can take a lie detector test and I tried to provein myreports
from the fact that these statements are 1000/0 true. I affirmthese are my
words and the truthas I knowit.

DETAINEE:

PRESIDENT:

Mister President, the questions that I wroteto my witnesses,at some point if
you allow that, I want that to be readedbecause these other questions are
different from what you guys asked.

In that case I will be reading them ab-- we will be reading them in written
form. The matters regarding yourwitnesses have been previously addressed
by myself. Makingsure that theyare contacted and knownof your request,
it's all been matters I have addressed previously. Certainlywe'll consider
those questionsas well as the responses that we havereceived today.
Anythingelse, Personal Representative?

PERSONAL REP: No, Sir.

PRESIDENT:

DETAINEE:

Very well. At this pointI wouldlike to take a recess. We've been provided
considerable amount of written material to review. We are going to be in
this buildingfor a littlebit of time,I'm goingto ask that the Detention
Authorities give you a comfort breakas well, Mister KHAN.

Okay. [Spoken in a very low voice.]
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PRESIDENT:

RECORDER:

RECORDER:

PRESIDENT:

DETAINEE:

PRESIDENT:

We will reconvene after we've completed this and depending on other
matters regarding lunch, we will let you know as soon as possible. I hope
that we Can reconvene shortly. Recorder, please note the date and time of
when we will go into recess.

The time is 10:49. The date is 15 April 2007. This Tribunal is now in
recess. [All personnel depart the room.]

All rise. [All personnel return into the room at 13:38.]

This hearing will come to order. Please be seated. Mister MAJID KHAN,
good afternoon.

Good afternoon, Sir.

Excuse me. [clears throat.] We recessed to review all, excuse me, to read
all the unclassified documents and evidence that was provided to us earlier.
Thank you for allowing us time to read that carefully. We now are going to
resume Our hearing process by addressing some questions and answers to
you, and then we'll be able to complete this session. Okay, Personal
Representative, do you have any questions for Mister KHAN?

PERSONAL REP: No, Sir.

PRESIDENT:

RECORDER:

PRESIDENT:

RECORDER:

PRESIDENT:

Okay. Recorder, do you nave any questions for the Detainee?

No, Sir. I have a comment from the earlier proceeding. Would you like me
to make that now or save it?

It would be appropriate to make that-- address that issue right now.

Yes, Sir.' I'd just like to note for the record that during the previous
proceeding a note was made regarding the earlier, an earlier version of the
Unclassified Summary; references was made to it. The current version is
dated 28 March 2007. The difference in the two versions is simply a
wording in the definition ofenemy combatant. The earlier version says an
individual who is part ofor supporting the Taliban or al Qaida forces and
the 28 March 2007, current version says that an individual who is part of or
supporting Taliban or al Qaida forces. That's all, thank you.

There's a minor wording change, the change ofjust deleting the word "the"
in front of Taliban. Thank you for that administrative comment. [Reffering
to the Detainee.] I believe the Tribunal Members, with me, have questions
for you.
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MEMBER:

DETAINEE:

MEMBER:

DETAINEE:

MEMBER:

DETAINEE:

MEMBER:

MEMBER:

DETAINEE:

PRESIDENT:

Mister KHAN, I have one question. In Mister SAIFULLAH PARACHA's
statement, he said that you wereintroducedto him by Mister AMMARAL
BALUCHI. What did you, whatwas your dealing with Mister BALUCHI?

I am not at·e I can't answerthat in this ab- under the circumstances. I'm
not in position to tell you exactlywhat my association with that guy. And
did you say that he callme? Whatwas the question again? I'm sorry.

Mister SAIFULLAH PARACHA has stated in his, in his witnessstatement
or his-»

In his testimony [SCI]

-documentation that you were introduced to him by AMMAR AL
BALUCHI.

All I can tell you that the person, whoeverit is, that, that I was introducedto
him, in my opinion, that he is not al Qaida, he's not Taliban,or associate
forces who may be a threat to United States. And that's all I have to say
about this person. Other than, I can't comment,and how do I know this
person.

Alright.

Mister KHAN, I have two-questions. The first is to clarify something you
said in your rebuttalconcerning paragraphG and H, about visitingyour new
wife and family in Pakistan, and your travel documents for return to the
United States expired. Can you clarifythe reason why you were trying to
renew those documents?

Ah-- which [lookingthroughpapers.] The point I was trying to make there
is that, that's for sure that I wastrying to get that ah-. abo-travel document
back, but the point I was trying to make is ab-- the one thing is for sure, that
I was not going to travel on that-- with that specific travel document. There
could be other things, other optionsyou could do, you could do with that
travel document, that might be not legal or legal. I'm not sure about that,
but the point I was trying to make there is that, one thing I can promiseyou,
that I was not going to travel,travel on that specific travel document. Ah-­
since I let it, myself, expire in December25'", I was in Pakistan and know it
was going to expire and I had made my mind that ah, that I was not going to
go back to States. And at that, at some point in my time, some time in··
some time in-- ah--- [Detainee appearsto be gettingconfused or
experiencing anxiety.]

Take your time.
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DETAINEE:

MEMBER:

DETAINEE:

MEMBER:

DETAINEE:

Some time in life, I made a decision that, there were times that I wanted to
be citizen ofthe United States and there was times that I thought that I was
done with United States. And I left it; I let it expire. And then, as you said,
in the bottom it says that I was there-- there couldn't be, let me think, I don't
have the correct words 'cause I wrote it this morning. Could it be that I was
trying to get this document for refugee or stuff like that? I think I made the
statement, there are other things that you can do too, with that travel
document other than just, just traveling back to United States. So the point I
was trying to make there is that, one thing is for sure, I was not going to
travel with that specific travel document. And I can't talk about in-depth
that-- what was my other intention for that. I think that not relevant to ah-­
in my opinion; to enemy combatant definition, cause I had not intention to
use it for Taliban, al Qaida, or associate forces to maybe engage against
United States. So I don't be able to answer that. That's one of the reasons I
can't talk in-depth about it. I can prob- all I am saying, the point that I was
trying to make there is that I was not going to travel on that specific travel
document. That is for 100% sure. Ah-- Yeh, that's all I have to say about
it.

So if I understand what you just said, you're clarifying that you wanted to
renew the travel document, but you were not going to travel back using that
documentation once it had been renewed.

Yes, Ma'am. And then ifit couldn't be-- I was trying to give you another
option. A person can use it for other reasons, maybe legal or illegal. It has
nothing to do with ah-- it could be a fraud or something like that. But it has
nothing to do with enemy definition. Go ahead. [Member waiting to
speak.]' .

But what your true intention was would be relevant because you're giving
us a hypothetical, and I was wondering what the real intent was. So if you
were not going to travel back with that documentation, can you tell us the .
specific purpose you intended to use it for'?

The specific purpose was that, as I said there, there are a lot of refugees out
there, in Pakistan who are desperate, who need help. And I could use that-­
I just don't want to talk a-- I can't, I can't give you specific person for some
reasons. It could be, I don't want to endanger his life or it could be either a
person or individual group, that I could give it to the refugees. And I was
hoping they could manipulate this document and they can travel back to
States and then they could apply for asylum there. Just like, like I used, my
whole family used this kind ofpassport or travel document to go back to
State first and once we in State, we can apply for asylum and for refugee
status. So, since I made up my mind that I'm not going back to, I'm not
going back, I'm not gonna go back to States, then I thought! might as well
use this to help some desperate people who I believed, in my opinion, were
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MEMBER:

DETAINEE:

MEMBER:

DETAINEE:

MEMBER:

DETAINEE:

MEMBER:

DETAINEE:

refugees like my mother and so forth. And, but I can't really talk about
specific names that I was going to give out to 'cause it may endanger their
life.

Okay, thank you. Mister KHAN, I have one other question to clarify
something you stated in this case, concerning paragraph 3-i which starts on
page four of your rebuttal.

Page four, paragraph i?

Yes, it starts on page four paragraph i, but if you look on page five in the
section' where you discuss to Mister UZAIR having admitted that you
wanted to loan him money but you did not loan him money, so there was no
harm, The question I wanted to ask you was to clarify whether you had
wanted or intended to loan him money, but the loan did not [SCI, Detainee
said something inaudible.] the transaction did not take place.

Actually ah-« when I say UZAIR himself admitted that, I wanted-- what
actually I'm trying to·· maybe it's some bad English, I was trying-- I was» I
was trying to point out the actual word in that, in that paragraph. He said I
want it, not that I said I want it. What I'm trying to prove it that the enemy
combatant definition doesn't say anything about a person want to become,
Tal iban or a person wanted to help. It just claims that a person was
associated or something like that. And I'm trying to clarify that, that I had
no intention whatsoever, 'cause it just that I come bringing that statement
from paragraph and--and--and--and challenging that, that specific word,
whether it fits the definition of enemy combatant. For myself, I never
wanted to give any kind ofmoney to UZAIR or any al Qaida organization or
whatsoever. There's no, "I want it." [Quotes inserted due to emphasis on, I
want it.] I just, I'm bringing his statements to make point.

I think you've then clarified what I found a little confusing near the top of
page five. You said you had never loaned any money, meaning there was
no harm. And I wanted to clarify whether you had conversations to intend
to loan the money or try to loan the money. It's just that the transaction did
not.take place.

Yes, I think, if you read UZAIR transcript, and I just myself was reading it,
and he, himself said there was no, no conversation between me and him and
his father about any money. And-

I did read that and I wanted to clarify what your version of the facts were
since this paragraph does not specify what you say about whether there were
any conversations or intent to loan money. Your rebuttal merely says you
did not loan the money. So I wanted to clarify-

whether there were intentions-
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MEMBER:

DETAINEE:

MEMBER:

PRESIDENT:

DETAINEE:

PRESIDENT:

DETAINEE:

-or conversations-- your statement about that versus MisterPARACHA's
statement.

Let me-- I didn't makemyselfclear there that I want to make clearnow.
There were no intention or conversation at all, from my side as well.

Thank you.

First of all, I'd like to ask if the statements that you made to your PR during
the course of preparing for thisTribunal, as well as the writtendocuments
that you have provided to us, wereanyof those,were all ofthose provided
voluntarilyby yourself'? Were there any threatsregarding submitting or not
submitting something for consideration here today?

The only thing I say that for-- when my PR first arrived, 1--1 had decidenot
to attendthe Tribunal at all. And monthpassed 'cause I thoughtthat
Tribunal itself is a game. I thinkthat it wasa setup 'cause the kind of
questions I had, I thought it wasa trap to makeme say things, Even whenI
was going throughthis process, I was uncomfortable. I was like, this is just
a game. But moreI talk to myPR, I realize, maybe it is importantin my
life. Maybe it's very important. I didn't knowthat. The more I talk to my
PR, then I realize, you know, it will affecta lot of people or myself. So then
I start givinga lot thingsvoluntarily and abo-but only thing, I as said itmy
statementthat I wantedwrite in.Urdu becauseI can expressmyself much
better this way. Still, I knowEnglishas a secondlanguage, as you know,
but my PR had me translateeverything in Englishand had me write
everythingin English, so I just, I didn't feel very comfortable about it. And
so, all I have to say that, whenI wasspeaking-- actually I speakvery finely,
but when it comesto writing, it's pretty bad. You've probablyseen it. So I
wasn't very comfortable expressing things in writing. So that's-- yes, I
pretty much volunteered everything I wrote. There was no threat, no coerce.
There's only one thingthat I haveto say; it the travel document. In my
opinion, I neverask for travel document. I never-- therehad to be some
kind of misunderstanding between me and him. And next day he came, we
have asked for evidence in that travel document. And I don't say, I don't
see any reasonfor traveldocument in this wholething. So I refusedit next
day. And that's theonly one thingI can think of that was not appropriate.

Very well. I understand on that lastpoint that no-« noneof those travel
documents were submitted by yourselfand certainlyI believe, as we know
here today, the Recorder didn't submitany of those for our consideration.
So those Were provided as a requestthat I thoughtcamefrom you, but at this
point, we don't have those.

The only thing I was going to add, I don't want to give you the impression
that I am hiding anything. 'Cause whatever we talked about, I, even good or
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PRESIDENT:

bad, my PR used it. I just thought maybe you had a feeling that I had a
travel document hiding or something hidden about it. There's nothing
hidden, nothing to hide. So, [SCI] I just wanted to make that clear.

I understand your point. And I do understand that English is your second
language, and we have reviewed carefully everything you provided and I
know you've had a discourse regarding every one of those documents with
your Personal Representative. And we believe that they are very complete
and where we do have questions, we have an opportunity get your input on
that. So thank you very much. In your Exhibit D-b, regarding the
treatments that you had while you were in custody, it was rather detailed and
I understand that was probably difficult for you to present to us. But the
question I have has to do with anything that you did say while, enduring
those times, in specifically, I think, page seven, said that you didn't
cooperate. In fact, I believe it said "since I was innocent and didn't know
anything" you refused to look at pictures or cooperate. That's the only real
reference I can find in that your document where you talked about things
that you may have said during that period, What I would like to know is,
were there any statements that you made during that whole period that what
you said was incorrect or incomplete or not true? And you can relate any of
those cases? It does appear that there is at least only one place where you
said you didn't cooperate, which means you didn't provide any statements.
But ifyou had provided statements, can you comment on the validity of the
statements made during those conditions?

DETAINEE: There was always statement,

PRESIDENT:

DETAINEE:

PRESIDENT:

DETAINEE:

Statements that you made.

Statement that I made, even written.

Understood.
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PRESIDENT:

DETAINEE:

PRESIDENT:

DETAINEE:

PRESIDENT:

DETAINEE:

Well I was just using the terminology that you had in your statement where
you said you-- you [SCI] did not cooperate.

Well, and I'd like to ask about those statements. Were those statements true
or incorrect?

Definitely not true.

That's all I am looking for and- [SCI)

Okay. [SCI]
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PRESIDENT:

DETAINEE:

PRESIDENT:

DETAINEE:

PRESIDENT:

DETAINEE:

PRESIDENT:

DETAINEE:

PRESIDENT:

DETAINEE:

PRESIDENT:

DETAINEE:

-first direct statement on that.

Definitely not true. Most of the stuff, yes.

Very well. Okay, that completes the questions I had. I will make an-a
statement here regarding what we've heard here today. Ah-What you have
told us will be included in the record, obviously. We'll also be reported to
appropriate authorities for any investigation that's necessary. As you know,
we will carefully consider what you have said to us today, as we make our
determination regarding your enemy combatant status. [We] consider this a
very important matter. You've heard us take our oath and ah-- you know
we won't ah-- consider these-- this evidence that you provided as well as we
received, very carefully. [Tribunal President's post-hearing note: The
previous sentence is a direct transcript ofmy statement; however. it is
incomplete and disjointed as I attempted to transition to receiving the
Detainee 's final statement. As directly stated previously, I intended to
reiterate that the Tribunal would carefully consider theDetainee 's
statements.] At this point in the hearing, we've received all the unclassified
information [Detainee acknowledges with "ah ha."] and, ah, we're now
about to complete this portion.by providing you an opportunity to provide a
final statement. Would you like to make a final statement at this time?

I have few questions of what we talked about today.

Okay.

Ah-

Ask your questions. Are they-- go ahead, please.

Ah-- so you said there's one of my brother. I ask for MOHAM-,
MAHMOOD, MOHAMMAD, AHMED KHAN, and ah you said that one
of my brother wasn't able to make a statement. And were you talking about
paragraph A or paragraph D in Summary of Evidence.

Where are you at? [Referring to Summary ofEvidence.]

Because we both, we don't know who made, what exactly-

It is actually referring to paragraph A.

Okay. If you were referring to paragraph A, then ah-- I'd like to point that
out that the question about one ofmy brother has ever made a statement
about me being involved with al Qaida, I think my father in his statement,
ALI KHAN, he made it clear that-- "because now I'm told by the military
that my son wants to know whether I said in March 2003 that he became
very religious and developed anti-American feelings. And whether one of
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PRESIDENT:

DETAINEE:

PRESIDENT:

DETAINEE:

PRESIDENT:

DETAINEE:

PRESIDENT:

DETAINEE:

my other son said MAJID might be involved with al Qaida." So basically
he already answered the paragraphA in it. So even-even that brother didn't
make it, and there's a statement attached to it, didn't make up here, so they
should be-- I don't feel that we need his statement because my father took
care of it. Another thing is D, ah-« I was wondering if-· if-- if you know that
D is talking about, I think it doesn't fit the definition of enemy combatant
itself because it's clear it doesn't fit the definition itself. But anyway, when
it's talking about Detainee's residence, I mean my residence, now are they
talking about Baltimore oro. or·- or-- or ah-· Pakistan, Karachi? 'Cause I
lived in both place.

As you can see, this is what we know; the same thing you know at this
point. So, we will have to consider that question after we receive all ofthe
information. Again, this is a unclassified Summary of Evidence and this is
all we know about this at this point.

So, would it be appropriate statement to make that-that D itself, let's just
say, ah I think I refuted pretty good with every single paragraph, all the
witnesses. The D, I can't refute because I don't know. To me-- I just can't
know. What you don't know.you can't refute. So, D itself can make me
enemy combatant, if they're right; just only D itself. If! refute all
successfully, let us say, and D I'm worried about because I don't know.
And it's just-it's up to you. With D itself, will make me an enemy
combatant?

I can't answer that at this point.

Okay. [SCI]

We have not received all information; we have not gone into deliberation.
We-·I certainly understand your point very well that you provided in your
written statement, your oral statement as well, regarding that matter. We
will consider that as we look at that information in its content. Thank you.

Last-last question is ah·· actually there was-there was some comments
made in that paragraph and me and PR talk about it and it was
inappropriate-sun-appropriate to bring it up. In paragraph F, Exhibit D-d,
page number four-

Oh, I need to look at that, excuse me just a moment. Okay, please continue.

And ah-. when I talk about I've never been to Afghanistan and I never met
VBL. I cannot possibly be member of al Qaida. I admit I can't prove I am
not al Qaida. It is very difficult to prove that someone is not al Qaida. Now
there was few more sentence in which me and PR decided may not be very
appropriate to ask, but this is a very important question I need to ask you.
Let's just say someone claims that the Board Member are themselves al
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PRESIDENT:

DETAINEE:

PRESIDENT:

DETAINEE:

PRESIDENT:

DETAINEE:

PRESIDENT:

DETAINEE:

PRESIDENT:

Qaida. And ifyou were-If you were in my shoes, I would like to know that
how can you prove it, that you yourself are not al Qaida? And if you can't,
then I can't either. And if you can, then please let me know 'cause I will
follow the same process to prove that I am not al Qaida. That was my
question.

Sorry, I may have lost the question in there.

If someone believes that you're, the Board Member, of al Qaida and you are
in my shoes and you ought to prove, let us say you say I can't prove it, then
I can't either. And let's say that you can prove it. Then I would like to
know how can you prove it to anyone, anyone in the world 'cause there's a
Board Member of this CSRT are not al Qaida. So I can follow same
process.

Well, you are following that process. In a sense that evidence is being
provided to these three Members, myself and the two Members next to me.
And we will look at all ofthe evidence provided, including testimony and
information you wish to provide and comment on. We recognize this may
have been the first time that you've had an opportunity to comment on-on
such matters. That is our job. We will determine that, based upon the
evidence provided to us. Just what's provided to us here. There's probably
a lot ofother things out there regarding yourself as a detained person, but
only certain things are provided.to us. The things, as you read from the
unclassified Summary ofEvidence R-I, that the government believes makes
you fit the definition ofan enemy combatant. So, if the reverse happened, a
Board, an independent group of officers that have not been part of your
detention or your interrogation are now have been charged to do our
responsibility, our duty. We make the decision based upon the evidence
provided to us, just the three officers here. The majority vote determines
your enemy combatant status.

Okay. I don't have any comments to make. I said whatever I wanted to say.
These are the questions and the answers.

Very well. Thank you.

Thank you.

So that concludes your, your final statement?

Yes, Sir.

I have some additional information I'd like to share with you, to conclude
this hearing.
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CLOSING UNCLASSIFIED SESSION

PRESIDENT:

PRESIDENT:

RECORDER:

All unclassified evidence having been provided to this Tribunal, this
Tribunal has concluded its open session. Mister MAJID KHAN, you will be
notified of the Tribunal decision upon completion ofthe review of these
proceedings by the Combatant Status Review Tribunal convening authority
in Washington, D.C. If the Tribunal determines that you should not be
classified as a ene--as an enemy combatant, you will be released to your
home country as soon as arrangements can be made. If the Tribunal
determines that you are classified as an enemy combatant you may be
eligible for an Administrative Review Board hearing at a future date. The
Administrative Review Board will make an assessment ofwhether there are
continued reasons to believe that you pose a threat to the United States or its
coalition partners in the ongoing armed conflict against terrorist
organizations such as al Qaida and its affiliates and supporters or whether
there are other factors bearing upon the need for continued detention. You
will have the opportunity to be heard and to present relevant information to
the Administrative Review Board. You can present information from your
family and friends that might help you at the Board. You are encouraged to
contact them as soon as possible to begin to gather information that may
help you. A military officer will be assigned at a later date to assist you in
the Administrative Review Board process. Thank you very much for
participating with us today. I appreciate your, your understanding as this is
a lengthy process, and I appreciate your continued cooperation with
detention authorities while you are in detention.

ADJOURN OPEN SESSION

The open session ofthis Tribunal hearing is adjourned. Good afternoon.

The time is 14:10; the date is 15 April 2007. All rise.

AUTHENTICATION
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testimony during the Combatant Status Review Tribunal ofISN 10020.

ISN# 10020
Enclosure (3)
Page50of 50




